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Únor bílý, pole sílí, jak říká známá pranostika. Jen toho bíla v únoru příliš mnoho nebylo,      

a tudíž si políčka, zahrady a sady nemohly odpočinout a nabrat sil. Nu, uvidíme. 

Každopádně chladno v některé dny docela bylo. A i když to byl měsíc krátký, kolik událostí 

proběhlo a kolik zážitků mají mnozí naši žáci! Nemyslíme běžnou výuku, zkoušení, ale něco 

navíc. Třeba Ledová Praha, karneval ve školní družince anebo „Teplákový den“. Chcete 

vědět více? Tak vzhůru do čtení… 

Letos připadly pololetní prázdniny na začátek února, obvykle bývají na konci ledna. 

Prodlouženého víkendu využilo 15 našich žáků ze 3., 4. a 5. ročníků a vyrazili s našimi pány 

vychovateli Alešem Ondráčkem a Jirkou Kozlem na akci „Ledová Praha“. Poprvé                      

a naposledy se tohoto programu naše škola zúčastnila o pololetních prázdninách před 

rozšířením onemocnění Covid-19 (v březnu to bude tři roky, co byly školy kvůli pandemii 

uzavřeny). 

Ubytování bylo opět zajištěno v Základní škole Lyčkovo náměstí v Praze-Karlíně. Hezky po 

tábornicku ve spacácích na zemi a děti byly samozřejmě nadšené. Díky záštitě primátora 

města Prahy měli dětští účastníci bezplatně městskou hromadnou dopravu a spoustu 

vstupů zdarma či se slevou. Do tohoto projektu není zapojeno jenom české hlavní město, 

a tak mohou děti z celé republiky poznávat pamětihodnosti a historii jednotlivých 

metropolí či větších měst. Taková zážitková učebnice dějepisu a občanské výchovy 

v jednom. 



Celá výprava vyrazila v pátek ráno a jela autobusem tam (i zpět). Vlak je sice příjemnější, 

ale z vlakového nádraží je na Lyčkovo náměstí daleko a děti mají zavazadla. Díky 

všudypřítomnému fotoaparátu pana družináře Aleše tak můžeme nakouknout do 

jednotlivých momentů. 

Co všechno naše expedice navštívila? Samozřejmě Pražský hrad s katedrálou svatého Víta             

a Zlatou uličkou, Petřínskou rozhlednu a zrcadlové bludiště, Karlův most, Staroměstské 

náměstí s orlojem, Václavské náměstí se svatým Václavem na koni a další obvyklé památky. 

Nechybělo však ani oblíbené Muzeum Policie ČR, Národní muzeum, Klausová synagoga           

a židovský hřbitov (s hrobem rabiho Löwa), Muzeum fantastických iluzí, Muzeum 

voskových figurín a Muzeum miniatur. A nesmíme zapomenout na projížďku metrem, jízdu 

na nejdelších jezdících schodech a cestu lanovkou na Petřín. Výlet se opravdu vydařil. 

 

 



 

 



 

 

 



 

 

 



 

 



 

 



 

 



A protože se jednalo o akci školní družiny, ještě u ní zůstaneme. Na začátku této kroniky 

jsme nakousli družinový karneval, tak se podívejme, jak si ho děti užily. (A myslíme si, že 

i mnozí vychovatelé.) 

 

 

 



 

 

 



 

 

 



Kromě pravidelného pobytu v solné jeskyni (pro zájemce) chodí družinové děti i na 

pobočku Knihovny Jiřího Mahena v Brně-Žabovřeskách. 

 

V únoru čekalo na nejmenší povídání „Za zvířátky do pohádky“. Pohádek o zvířátkách je 

mnoho. A někdy se lidské vlastnosti promítají do zvířecích příběhů. 

 

 

O trochu starší děti si s paní knihovnicí vyprávěly o knížkách ze života Školy čar a kouzel 

v Bradavicích. Rozebíraly se hlavní postavy a srovnávaly s filmem. 

 

 



Také v měsíci únoru pokračovali naši žáci na 1. stupni v preventivních programech, které 

pro ně připravují různé organizace jako Společnost Podané ruce, e-Duha či HopeKids atd. 

„Netiketa – pravidla chování na internetu“ čekala na druháky.  

„Děti a sociální sítě“ byla připravena pro žáky třetích tříd. 

Programem „Youtube a youtubering“ prošli čtvrťáci. 

A vše podstatné na téma „Kyberšikana“ se nachystalo pro žáky pátých ročníků. Páťáci se 

navíc zúčastnili i programu zaměřeného na „Emoce“. 

Dnešní děti a mládež žijí v jiném světě než jejich rodiče a zejména prarodiče. Prevence 

je důležitá již od útlého věku! Ale ani preventivní programy nenahradí dobře fungující 

rodinu a nejbližší, kteří mají přehled, jak tráví děti svůj volný čas. Vysvětlují, povídají si 

na různá témata. Je to velmi důležité. Nesmíme zapomínat, že škola slouží především ke 

vzdělávání, kdežto výchova má stát zejména na rodičích a zákonných zástupcích žáků. 

~ 

Školní senát vyhlásil na první únorový čtvrtek „Teplákový den“. Už jsme tu absolvovali 

různé dny, třeba „Den účesů“ či „Pyžamový den“ a další psí kusy. Nyní se mohli žáci, ale                      

i zaměstnanci zapojit a přijít do školy (nebo se tu převléknout) do domácího oblečení, 

tepláků, sportovních pohodlných oděvů atd. Prostě do toho, v čem člověk chodí doma a je 

mu v tom dobře. Takové dny navíc ukáží, kdo z dospěláků má hravou dětskou duši… 

 



 

Na 1. stupni se stále chodilo bruslit, dokud to podmínky 

umožňovaly. Kromě toho jezdí navíc třetí ročníky jednou 

týdně i plavat. 

 

Prvňáčci si procvičili znalosti a dovednosti při čistění 

zoubků v rámci projektu „Zdravé zuby“. I zde 

předpokládáme, že základ položila rodina a škola 

jen doplňuje a podporuje informacemi. 

Všichni čtvrťáci si v únoru oživili dějepisné učivo ve vlastivědě návštěvou Pavilonu 

Anthropos Moravského zemského muzea (program Pravek). 

 



Protože se blíží jaro a s ním jsou spojené zápisy do 1. tříd, chodí k nám „na návštěvu“ děti 

z mateřských škol. V únoru se přišli do hodiny v I. A a B podívat předškoláci z Mateřské 

školy na Purkyňově ulici. Věříme, že se jim u nás líbilo a budou se těšit 

nejen na zápisy, ale pak i na školní docházku. 

Někteří páťáci měli možnost se v únoru zúčastnit školního kola soutěže ve čtenářské 

gramotnosti zvané Babylon aneb Rozumíme si? Postupující žáci čeká další kolo v březnu po 

jarních prázdninách na Základní škole Kuldova v Brně-Židenicích. 

Páťáci z Áčka a z Béčka, každá třída v jiný den, odjeli v rámci projektu „Polytechnika“ na 

návštěvu Střední průmyslové školy chemické na Vranovské ulici v Brně-Husovicích. 

 

Na chemickou průmyslovku se vydala i třída VIII. D na bližší zkoumání zdejších 

chemických laboratoří. 

 

 

A pokračovalo se v návštěvě lužánecké pobočky Lávka s cílem dozvědět se nové 

informace z oblasti mediální výchovy. V únoru to byla třída VIII. A. 

Šesťáci a někteří deváťáci si metodou hry procvičovali rovněž mediální gramotnost                

a kritické myšlení (projekt Fakescape).  



Po lednovém lyžařském výcviku se uskutečnil druhý běh LVK ještě v únoru, jak je zvykem. 

Tentokráte jeli žáci ze VII. A a B (Céčko jelo předchozí měsíc.). Sestava byla stejná:  

Mgr. Jan Kovář, Mgr. Sylva Tůnová, Mgr. Lenka Veselá, Bc. Tomáš Otruba a pedagogický 

tým doplnila navíc Mgr. Jana Chaloupková, protože žáků bylo přece jen více než v lednu. 

Opět se lyžovalo v Jeseníkách na Dolní Moravě a přespávalo v hotelu Sněžník. Bylo to 

prima, jen jedna naše paní učitelka musela odjet o den dříve domů s poraněným kolenem. 

 

 

 



 

 

 



 

 

 



 

 

 



 

 

 



V lednové kronice byla zmínka o mnohých olympiádách a soutěžích, kterých se naši žáci 

zúčastňují. Tak si o nich můžeme zase něco málo povědět. 

Do okresního kola konverzační soutěže v anglickém jazyce postoupila v kategorii                  

6. a 7. ročníků Tereza Křivanová ze VII. C a v kategorii 8. a 9. ročníků Nela Řezníčková     

z IX. C. Jak nám sdělila PaedDr. Milada Zezulová: „V silné a početné konkurenci více než 

30 soutěžících v každé kategorii děvčata dosáhla skvělých výsledků. Tereza vybojovala 

úžasné 3. místo a Nela obsadila pěkné 14. místo.“ 

Oběma děvčatům srdečně gratulujeme a děkujeme za vzornou reprezentaci naší školy. 

 



Začátkem února proběhlo školní kolo Chemické olympiády za účasti dvou žáků devátých 

tříd. David Nehyba z IX. A a Jan Apostolos Joanidis z IX. D museli prokázat nejen 

teoretické znalosti z chemile, ale zvládli i praktické kolo v laboratoři. 

 

 



Do okresního kola zeměpisné olympiády na Základní škole Milénova postoupil Denis Špatný 

z třídy VIII. C a Olga Dosedlová z třídy VI. C. 

Obzvláště Olince se dařilo náramně, protože se umístila na 6. místě z 51 žáků! Děkujeme 

oběma žákům za skvělou reprezentaci našeho Slovaňáku i Mgr. Martině Slavíkové, která 

pomáhala s přípravou. Denis zrovna na focení chyběl. 

 

~ 

Někteří 14. února slaví svátek sv. Valentina. Toho využil opět Školní senát, a tak ten den 

putovala psaníčka se srdíčky mezi žactvem, aby si navzájem sdělili něco hezkého. 

 



Vzpomínáte na loňský Cirkus Kociáno? Cirkusové představení nacvičené našimi žáky              

s hendikepovanými žáky z Kociánky. Odehrálo se i letos, ale napřed proběhl konkurz. Jak 

na Kociánce, tak i u nás ve škole. To vloni nebylo. Samotné představení proběhlo v březnu, 

to si potom budete moci přečíst a prohlédnout obrázky v příští školní kronice, ale zmíníme 

se lehce o konkurzu. Ono přihlásit se na něj, předvádět tam nějaké ptákoviny a legrácky, 

zkoušet žonglovat nebo prostě ukázat či povyprávět, co umím, to vyžaduje odvahu, 

nemyslete si! 

V porotě seděli samí odborníci, přátelé z Kociánky, kteří umí dělat legraci i se tvářit vážně. 

Jak je potřeba. A kvůli povzbuzování a tleskání si přisedla k porotě i děvčata, která se 

Cirkusu Kociáno zúčastnila loni. 

Do konkurzu se přihlásilo 9 statečných žáků z třídy VIII. A. Nakonec byli přijati všichni, 

ale pouze sedm z nich (Sedm statečných) se na nácviku a na vystoupení nakonec podílelo. 

 

 



 

 



 

 



 



 

 

 



Na konci února, dne 24. 2., kdy jsme si připomněli rok od začátku invaze ruských vojsk na 

Ukrajinu a začátku nové války, se vydal náš žákovský tým projektu Příběhy našich sousedů 

na natáčení do Českého rozhlasu. Sraz byl ráno „u Jošta na koni“ a cestou do rozhlasu 

ukazoval žákům pan ředitel Mgr. David Jalový, vedoucí týmu, architektonické zajímavosti. 

Při čekání na koordinátorku paní Barboru Čandovou 

jsme si prohlíželi vnitřní prostory památkově 

chráněné budovy (postaveno ve 20. letech               

20. století) brněnského Českého rozhlasu, kde 

bývala Česká banka Union. Potkali jsme i praporčíka 

Josefa Ambrože v civilu neboli herce, hudebníka      

a rozhlasového moderátora Zdeňka Junáka. 

Pak si nás převzala rozhlasová redaktorka Karolína 

Antlová a dovedla nás do natáčecího studia. Dříve, 

než si žáci sedli za mikrofon (ne všichni se 

odhodlali), proběhlo procvičování mluvidel, bránice, 

hlasivek a dalších částí těla, které ovlivňují naši řeč 

a hlas. 

 

 



 

 



 

 



Chýlíme se k závěru. Únorová kronika byla vskutku nabitá událostmi. Nesmíme zapomenout 

ani na výročí založení naší školy. Vyučování v nově zbudované základní škole na Slovanském 

náměstí bylo započato dne 3. února 1914. Tudíž příští rok tomu bude 110 let, co se zde 

hoši a dívky začali učit! 

Díky návrhu pana architekta Antonína Blažka a díky 

šikovným rukou tehdejších stavebních dělníků naše 

škola stále po věky stojí, vede, chrání i vzdoruje. 

A doufáme, že tomu bude i nadále. Kéž se nám války, 

boje a životní tragédie vyhnou. 

K tomu, jaký bude tento svět, můžeme přispět i my 

sami. Nevěříte? Kapka dobra, to nejlepšího z nás, 

k další kapce a bude moře lásky a síly. Nemůžeme měnit 

jiné, ale můžeme měnit a změnit sebe. Stačí jen chtít… 

 

 

 


